
 Protokół Nr XIII/15  
z obrad XIII Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej dnia 30 grudnia  2015 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XIII Sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Roman Janił  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 oraz operator 
nagrywający obrady sesji. 
Protokół nr XII/15 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 27 
listopada   2015 roku został przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami „za”) bez odczytywania. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że Klub Radnych 
Nasza Gmina złożył dodatkowy projekt uchwały do porządku obrad sesji i dlatego 
przewodniczący postawił wniosek formalny o zmianę porządku obrad sesji poprzez 
wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały jako pkt 8 tj. 
8.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Ministra Zdrowia  
Apel został skierowany do Ministra Zdrowia w sprawie podjęcia działań mających na celu 
uniemożliwienie likwidacji Punktu Poboru Krwi w Stargardzie Szczecińskim- wyjaśnił 
przewodniczący jako uzasadnienie do projektu uchwały.  
Wniosek o zmianę porządku obrad został  podjęty jednogłośnie tj. 15 głosami ‘za”. 
Porządek obrad XIII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński jaki otrzymali radni wraz z 
zawiadomieniem o terminie sesji przedstawiał się w brzmieniu jak niżej :  
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w 

dniu 27 listopada  2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na rok 2016  
   po uprzednim :  
- przedstawieniu projektu uchwały budżetowej przez Wójta Gminy 
- odczytaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii i wniosków Komisji 
- ustosunkowaniu się Wójta Gminy do opinii i wniosków  
- debata nad projektem i złożonymi wnioskami oraz ich przegłosowanie  
- głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi wnioskami  
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy  
   Stargard Szczeciński na lata 2016-2021  
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. 
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6.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 2016 
7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  
   Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 r.  
8.Analiza realizacji budżetu Instytucji Kultury 
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
9.Ocena wydatków bieżących urzędu gminy 
    Opinia Komisji Rewizyjnej 
10.Informacja o wynikach przeprowadzonej kontroli w sprawie odpłatnego przejmowania  
     urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych od inwestorów prywatnych na terenie Gminy        
     w okresie 2013-2015 
     Informację przedstawia Komisja Rewizyjna 
11.Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy  
     Informację przedkłada Przewodniczący Rady Gminy    
12.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
13.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
14.Odpowiedź na interpelacje radnych 
15.Wolne wnioski i zapytania  
16.Sprawy różne  
17.Ustalenie terminu następnej sesji  
18.Zamknięcie obrad sesji 
 
Odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy porządek obrad XIII sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński zawierający uwzględniony wcześniej przyjęty wniosek formalny , został 
przez radę przyjęty jednogłośnie tj. 15 głosami ‘za’ w brzmieniu jak niżej :    
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w 

dniu 27 listopada  2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na rok 2016  
   po uprzednim :  
- przedstawieniu projektu uchwały budżetowej przez Wójta Gminy 
- odczytaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii i wniosków Komisji 
- ustosunkowaniu się Wójta Gminy do opinii i wniosków  
- debata nad projektem i złożonymi wnioskami oraz ich przegłosowanie  
- głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi wnioskami  
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy  
   Stargard Szczeciński na lata 2016-2021  
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 2016 
7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  
   Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 r.  
8.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Ministra Zdrowia  
9.Analiza realizacji budżetu Instytucji Kultury 
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
10.Ocena wydatków bieżących urzędu gminy 
    Opinia Komisji Rewizyjnej 
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11.Informacja o wynikach przeprowadzonej kontroli w sprawie odpłatnego przejmowania  
     urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych od inwestorów prywatnych na terenie Gminy        
     w okresie 2013-2015 
     Informację przedstawia Komisja Rewizyjna 
12.Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy  
     Informację przedkłada Przewodniczący Rady Gminy    
13.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
14.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
15.Odpowiedź na interpelacje radnych 
16.Wolne wnioski i zapytania  
17.Sprawy różne  
18.Ustalenie terminu następnej sesji  
19.Zamknięcie obrad sesji 
 
Ad.1 
Jak wyżej. 
Ad.2 
Brak interpelacji. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XIII/89/15 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński 
na rok 2016  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystępując do procedowania nad projektem 
uchwały budżetowej poinformował, że taki projekt został złożony przez wójta zgodnie z 
wymogami, a następnie zapoznał radę z następującymi dokumentami: 

• uchwałą Nr CCCXXX.615.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie wydania opinii o 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Stargard Szczeciński na 2016 rok – opinia 
pozytywna , 

• uchwałą Nr CCCXXX.616.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie wydania opinii o 
projekcie uchwały o zmianie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard 
Szczeciński na lata 2016-2021 – opinia pozytywna .  

W/w uchwały stanowią załącznik nr 3 i 4 do protokołu . 
Następnym dokumentem odczytanym przez przewodniczącego rady była opinia Komisji 
Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Stargard Szczeciński na 2016 rok wraz z opinią Komisji Socjalno- 
Porządkowej i Oświaty oraz opinią Komisji Rewizyjnej . 
Opinia komisji gospodarki stanowi załącznik nr 5 do protokołu natomiast opinia komisji 
socjalnej stanowi załącznik nr 6, a opinia komisji rewizyjnej załącznik nr 7 do protokołu . 
Kolejno przewodniczący odczytał Zarządzenie Nr 261/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński 
z dnia 23 grudnia 2015 r. wyrażające stanowisko wobec projektu uchwały budżetowej na 
2016 rok – stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do wniosku w sprawie przeniesienie środków z dotacji 
dla powiatu  na dofinansowanie budowy chodnika w Strachocinie w kwocie 30 tys zł na 
opracowanie dokumentacji rozbudowy szkoły w Strachocinie, zapytał  czym się komisja 
kierowała, bo zdaniem radnego jest to zbyt mała kwota, a na chodnik miało starczyć. 
Następnie radny  zapytał  jeżeli byłby wykonany projekt jakie byłyby dalsze działania w 
przyszłości i należy pamiętać dodał radny ,że w prognozie wieloletniej są już zapisane środki  
 



- 4 - 
na szkołę w Grzędzicach , a pytanie radnego dotyczyło tego, skąd wziąć środki na to 
wszystko. 
Przewodniczący rady odnosząc się do wypowiedzi radnego poinformował, że była to decyzja 
radnego, ponieważ nie ma zawartego porozumienia z powiatem na wykonanie tego zadania 
jak również sugerowano się tym ,że prawdopodobnie nie ma tego  zapisanego w budżecie 
Powiatu. Prognoza restrukturyzacji długu daje możliwość dodatkowych środków i należy 
mówić o trzech szkołach ( Sowno, Grzędzice, Strachocin ) powiedział przewodniczący, aby 
mieć gotowe projekty to wtedy można ubiegać się o środki unijne  i zabezpieczone środki w 
budżecie. Przewodniczący poinformował skąd można dodatkowo pozyskać środki 
wymieniając m.in. Urząd Marszałkowski i dodał ,że jest to ostania szansa na to aby coś 
można zrobić trzeba będzie też gdzie indziej pozyskać środki i powiedział również o 
środkach , które mają być z budżetu rządowego. Był wniosek kolegi Mateusza Jarosza , a 
komisja ten wniosek przyjęła- dodał przewodniczący.  
Radny Jarosław Kornet powtórzył zapytanie biorąc pod uwagę fakt, że tych środków nie 
starczy, skąd zostaną wzięte.  
Przewodniczący rady odpowiedział, że są prowadzone rozmowy wójta i skarbnik z bankiem 
na temat restrukturyzacji długu, a ponadto sam wnioskodawca zobowiązał się  szukać 
środków u sponsorów. 
Radna Agnieszka Lenda powiedziała na temat dotacji na dofinansowanie remontu chodnika 
w Witkowie. 
Przewodniczący rady powiedział, że  przekazywanie środków odbywa się w sposób 
zwyczajowo przyjęty w gminie. 
Wójt Gminy wyjaśnił sprawę dofinansowywania środków przez gminę dla powiatu na 
określone zadania, a mianowicie gmina planuje  w budżecie środki, a starostwo często w 
czasie roku, a następnie podejmowane są uchwały przez gminę i powiat i nie było wcześniej 
podpisywanych umów – dodał wójt gminy. 
Radna Sylwia Więcek powiedział, że budowa chodnika w Strachocinie nie była zagrożona .      
 
Przewodniczący rady przypomniał o wnioskach zawartych w opinii Komisji Gospodarki 
Mienia Komunalnego i Budżetu , a były to następujące wnioski :  
Wniosek pierwszy: 
Przenieść środki z rozdziału 60017 –drogi wewnętrzne , a wydatki bieżące  z zadania – 
remont drogi w miejscowości Witkowo Pierwsze  w kwocie 310 000 zł  na następujące 
wydatki :  
- 100 000 zł  - zakup nowego  kontenera celem dokończenia inwestycji w Lipniku, 
-  15 000 zł – wykonanie wlewki pod kontener w Kurcewie w związku z przeniesieniem  
                      kontenera z Lipnika  
-   25 000 zł – wykonanie elewacji budynku Ośrodka Zdrowia w Pęzinie , 
-  75 000 zł – remont świetlicy w miejscowości Świętem ( m.in. sanitariaty, wymiana 
podłogi), 
-   20 000 zł -  remont pomieszczenia wynajmowanego od Agrofirmy Witkowo na 
świetlicę  
                       wiejską w Witkowie Pierwszym ( umowa najmu z Agrofirmą na  co 
najmniej  
                       10 - 20 lat ),  
-   60 000 zł -  udział w dokończeniu remontu chodnika na  zakręcie w Witkowie Drugim, 
-  15 000 zł-    zakup lampy solarowej na oświetlenie dwóch przystanków przy drodze  
                      powiatowej w Koszewku. 
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Wniosek drugi: 
 
 Przesunąć inwestycję budowy świetlicy wiejskiej w Tychowie na lata 2017-2019 , a w 
pozycji 2016 roku wpisać kwotę 0. 
Zaplanowane środki przeznaczyć na remont świetlicy wiejskiej w Warchlinku w roku 
2016. 
Wniosek trzeci: 
 
W rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe,  a wydatki majątkowe , dotacja celowa 
na pomoc finansową dla Powiatu Stargardzkiego na dofinansowanie budowy chodników 
wzdłuż dróg powiatowych na ternie gminy – Strachocin –   w wysokości 30 000 zł 
przeznaczyć na opracowanie dokumentacji rozbudowy szkoły w Strachocinie.   
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami 'za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – przyjęła w/w wnioski. 
Kolejno przewodniczący rady odczytał Zarządzenie nr 259/15 Wójta Gminy Stargard 
Szczeciński w sprawie autopoprawki do projektu uchwały budżetowej Gminy Stargard 
Szczeciński na 2016 r., a następnie poddał pod głosowanie.  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – przyjęła autopoprawkę, która stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu. 
Projekt budżetu Gminy Stargard Szczeciński na 2016 rok stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu.  
Przewodniczący rady zapytał radnych czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na rok 2016 i do przedstawionych 
dokumentów  
Radni uwag i pytań nie zgłosili.  
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały 
Nr XIII/89/15 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na rok 2016  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/89/15 , która stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XIII/90/15  w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 2016-2021  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał Zarządzenie Nr 260/15 Wójta Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 23 grudnia 2015 r. w sprawie autopoprawki do projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard Szczeciński  
na lata 2016-20121  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – przyjęła autopoprawkę, która stanowi załącznik 
nr 12 do protokołu. 
Projekt wieloletniej prognozy finansowej Stargard Szczeciński na 2016 rok  stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu.  
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały Nr XIII/90/15 w sprawie 
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 
2016-2021 
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Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/90/15 w sprawie 
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 
2016-2021, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XIII/91/15 w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r.  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami ‘za” , 
Przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/91/15 w sprawie zmian 
budżetu gminy na 2015 r. , która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
  Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XIII/92/15 w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 
2016  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/92/15 w sprawie planu 
pracy rady Gminy i jej komisji Narok 2016, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XIII/93/15 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2016 r.    
Przewodniczący rady  poinformował, że komisja rewizyjna  zgłosiła uwagi formalne do 
projektu uchwały polegające na : 
- wykreśleniu w § 3 przedostatniego zdania zaczynającego się od słów „ Przedstawiony  
   poniżej Gminny Program jest nowy, ale zasadniczo nie odbiegający w swej treści od  
   poprzednich, co warunkuje w dużym stopniu jego skuteczność. 
- dopisaniu w § 7 ust. 1 po słowie profesjonalnym dodać słowa w brzmieniu „ z zakresu        
   uzależnień”.   
Radni nanieśli w swoich projektach przedstawione uwagi. 
Następnie Przewodniczący odczytał w/w projekt uchwały uwzględniający w/w uwagi i 
zawierający zaproponowane stawki przez wójta dla członków Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/93/15 w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2016 r., która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XIII/94/15 w sprawie przyjęcia apelu do Ministra Zdrowia 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Radny Mariusz Sikorski jako członek Klubu Radnych Nasza Gmina przedstawił uzasadnienie 
do projektu uchwały informując, iż takie uchwały zostały podjęte przez Radę Miasta i Radę 
Powiatu jest to apel do Ministra Zdrowia w celu podjęcia działań  uniemożliwiających 
likwidację Punktu Poboru Krwi w Stargardzie Szczecińskim. Z informacji jakie docierają 
powodem likwidacji Punktu jak poinformował radny, są  problemy finansowe.  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na Sali podczas głosowania  15 głosami „za” 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/94/15 w spawie 
przyjęcia apelu do Ministra Zdrowia, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad.9 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię odnośni realizacji budżetu Instytucji Kultury w brzmieniu jak niżej : 
Komisja na   posiedzeniu w dniu 21 grudnia  2015 r. przeanalizowała   informację dotyczącą 
realizacji budżetu Biblioteki Publicznej Gminy Stargard Szczeciński  wg. stanu na dzień  30 
listopada 2015 r. wyrażając swoją  opinię, komisja  przygotowaną informację przyjęła.  
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.10  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu 
w sprawie oceny wydatków bieżących urzędu gminy, a mianowicie:  
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2015 r. przeanalizowała informację o 
wydatkach bieżących urzędu gminy, porównując wydatki za III kwartały 2015 r. do 
wydatków za III kwartały 2014 roku. 
Komisja informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.11 
Radna Wiesława Kuśnierz przedstawiła i omówiła wyniki przeprowadzonej kontroli w 
sprawie odpłatnego przejmowania urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych od 
inwestorów prywatnych na terenie Gminy w okresie 2013-2015 . Poinformowała, że w 
zakresie prowadzenia dokumentów, to dokumenty prowadzone są  bardzo dobrze. Kolejno 
radna wymieniła jakie dokumenty  związane są z tym zagadnieniem i powiedziała ,że 
przejmowanie urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych dotyczy  sieci, a nie przyłączy. 
Zarządzenie Wójta reguluje stawki ile i za co gmina zwraca przy wykupie urządzeń 
wodociągowo-kanalizacyjnych. 
Co roku są planowane środki na przejmowanie urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych i tak 
w roku 2014 na wykup sieci wodociągowych wydatkowano 151 tys zł ,a za sieć kanalizacyjną 
25 tys zł,  natomiast w roku 2015 na dzień 2 grudnia wydatkowano 128 tys zł za sieć 
wodociągową i 25 tys zł za  kanalizacyjną .  
Kontrola była po to przeprowadzona powiedziała radna, aby rozpoznać taką instytucję jak 
Przejmowanie urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych i poznanie warunków tego 
przejmowania i rozpowszechnić zasady wśród inwestorów  z taką możliwością uzyskania 
części poniesionych kosztów, a wysokość zwrotu poniesionych kosztów to około 40 procent.     
Ad.12 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację dotyczącą udziału radnych w pracach 
Rady Gminy Stargard Szczeciński  za 2015 rok. 
Informacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
Ad.13 
Informacja Wójta Gminy dotycząca wykonywania zadań przez gminę w okresie 
międzysesyjnym    
Referat Finansowy 

 
I.  Zarządzenie Nr 238/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 30 listopada 2015 r.  

w sprawie zmian    w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie 
wykonawczym. 
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków         o kwotę 193 745,19 zł: 
1. na realizację zadań własnych o kwotę 192 831,00 zł w dziale: 
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• 600 – Transport i łączność (drogi publiczne gminne, pozostała działalność):  ± 
7 937,00 zł 

• 700 – Gospodarka mieszkaniowa (gospodarka gruntami i nieruchomościami, 
pozostała działalność):  ± 8 100,00 zł 

• 750 – Administracja publiczna (urzędy gmin): + 10 625,00 zł 
• 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (ochotnicze straże 

pożarne): ± 18,00 zł 
• 758 – Różne rozliczenia (rezerwy ogólne i celowe)  - 10 625,00 zł 
• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, oddziały przedszkolne w 

szkołach podstawowych, gimnazja, dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, 
specjalna organizacja nauki):    ± 135 538,00 zł 

• 852 – Pomoc społeczna (domy pomocy społecznej, wspieranie rodziny): ± 
16 000,00 zł 

• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, 
świetlice i kluby, pozostała działalność):  ± 5 626,00 zł 

• 926 - Kultura fizyczna (obiekty sportowe): ± 8 987,00 zł 
2. na realizację zadań zleconych o kwotę 914,19 zł w dziale: 

• 751 - Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 
prawa oraz sądownictwa (urzędy organów władzy państwowej, wybory do 
Sejmu i Senatu): ± 381,36 zł 

• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe): ± 532,83 zł 
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
szkół podstawowych, gimnazjum oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

II.  Zarządzenie Nr 251/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 10 grudnia 2015 r. w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie wykonawczym. 
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę 25 149 zł w 
działach: 

• 600 - Transport i łączność (drogi publiczne gminne):  ± 20 000 zł 
• 758 – Różne rozliczenia (różne rozliczenia finansowe, rezerwy ogólne i 

celowe)  ± 329 zł 
• 852 – Pomoc społeczna (ośrodki pomocy społecznej): ± 3 490 zł 

• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, 
świetlice i kluby): ± 1 330 zł 

Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy oraz 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

III.  Zarządzenie Nr 257/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 18 grudnia 2015 r. w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie wykonawczym. 
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków o kwotę 4 759,11 zł: 
1. na realizację zadań własnych o kwotę  3 528,00 zł w dziale: 

• 758 – Różne rozliczenia (różne rozliczenia finansowe, rezerwy ogólne i 
celowe):  ±  2 366,00 zł 
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• 852 – Pomoc społeczna (wspieranie rodziny): ± 912,00 zł 
• 926 - Kultura fizyczna (obiekty sportowe): ± 250,00 zł 

2. na realizację zadań zleconych o kwotę 1 231,11 zł w dziale: 

• 750 – Administracja publiczna (urzędy wojewódzkie): ± 1 231,11 zł 
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych Urzędu Gminy oraz 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO 
 

1. Wydano: 
− 26 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym: 

- 20 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych, 
- 2 decyzje na rozbudowę / nadbudowę budynków mieszkalnych, 
- 1 decyzja na budowę drogi wewnętrznej w Grzędzicach, 
- 2 decyzje na zabudowę usługową, w tym komis samochodowy z budynkiem 

mieszkalnym i zabudową towarzyszącą w Lipniku oraz dom opieki nad osobami 
starszymi w Żarowie, 

- 1 decyzję na rozbudowę budynku kotłowni fermy drobiu w Krąpielu, 
− 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w tym budowa odcinka sieci 

gazowej średniego ciśnienia w Grzędzicach i budowa elektroenergetycznej linii kablowej w 
Grzędzicach,  

− 4 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  

2. Zakończenie wyłożenia do publicznego wglądu projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Strachocin; do 31 grudnia br. można składać 
uwagi do ustaleń projektu zmiany planu; 

3. Skierowanie do uzgadniania i opiniowania projektu planu miejscowego dla przebiegu linii 
elektroenergetycznej wysokiego napięcia 110  kV w obrębach Lipnik, Klępino, 
Kiczarowo, Strachocin, Ulikowo, Sułkowo, Tychowo, Trzebiatów i Krąpiel;   

4. Przygotowanie postępowania w sprawie udzielenia zamówienia publicznego, o wartości 
do 30 000 euro, na sporządzanie projektów decyzji o warunkach zabudowy oraz o 
ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego na obszarze gminy Stargard Szczeciński; 

REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI 
 
I. Zadania wykonane.  
1. Remont świetlicy w Koszewie.  
2. Awaryjna wymiana kotła co w budynku nr 26 w Skalinie. 
3. Awaryjna  naprawa instalacji elektrycznej wraz z wymianą elektrycznego podgrzewacza     
wody w świetlicy w Krąpielu. 
4. Awaryjna  naprawa instalacji elektrycznej wraz z wymianą elektrycznego podgrzewacza     
wody w świetlicy w Klępinie. 
5. Zakup kostki brukowej pod wiaty w Tychowie II transza.  
6. Awaryjna naprawa pokrycia dachowego w świetlicy w Ulikowie. Zakup kostki brukowej 
pod zewnętrzny stół do tenisa w Pęzinie.  
7. Zakup kostki elementów ogrodzenia systemowego na boisko Centrum Kultury i Sportu  
w Barzkowicach.  
8. Zakup elementów ogrodzenia systemowego na boisko w Ulikowie.  
9. Wykonanie placu z kostki brukowej wokół wiat drewnianych- teren rekreacyjny w 
Witkowie Drugim.  
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10. Remont cząstkowy nawierzchni asfaltowej na drodze gminnej Lipnik- Grzędzice- 
Żarowo.  
11. Remont cząstkowy nawierzchni asfaltowej w drodze wewnętrznej ul. Spółdzielców w 
Witkowie Pierwszym.  
12. Remont cząstkowy nawierzchni asfaltowej dróg gminnych w miejscowości Witkowo 
Drugie, Lubowo, Rogowo.  
13. Remont dróg gminnych gruntowych w miejscowości Lipnik, ul. Słoneczna, Sadowa, 
Kasztanowa.  
14. Ułożenie chodnika w drodze wewnętrznej ul. Spółdzielców w Witkowie Pierwszym .  
15. Sporządzenie dokumentacji projektowo- kosztorysowej p.n. Rozbudowa oświetlenia 
drogowego w miejscowości Kiczarowo od działki nr 114/1 (od ostatniego słupa 
oświetleniowego zlokalizowanego na wysokości działki 114/1) do działki o nr geod. 119 
obręb Kiczarowo (do zabudowań ostatniego budynku).  
II. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.  
1. Obsługa eksploatacyjna i remontowa dróg na terenie gminy Stargard w 2016 roku.  
Termin składania ofert do dnia 29.12.2015 roku do godz. 14:00  
Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
2. Ubezpieczenie mienia Gminy Stargard Szczeciński.  
Część I zamówienia (dotyczy wszystkich jednostek organizacyjnych) obejmuje: 
Ubezpieczenia wspólne: Ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej, Ubezpieczenie mienia 
od wszystkich ryzyk. Ubezpieczenia indywidualne: Ubezpieczenie mienia od wszystkich 
ryzyk, Ubezpieczenie sprzętu elektronicznego od szkód materialnych.  
Część II zamówienia obejmuje: Ubezpieczenia komunikacyjne.  
Część III zamówienia obejmuje: Ubezpieczenie następstw nieszczęśliwych wypadków.  
Do terminu składania ofert tj. do dnia 10.12.2015 roku do godz. 14 °° wpłynęły 2 oferty.  
Oferta Nr 1  
PZU S.A. Odział w Szczecinie , ul. Matejki 34, 70-952 Szczecin  
cena oferty:  
Część 1 zamówienia:     -  
Cześć 2 zamówienia:     -  
Część 3 zamówienia :   9 138,00 zł  
Oferta Nr 2  
Sopockie Towarzystwo Ubezpieczeń Ergo Hestia S.A., ul. 1 maja 38/39, 71-527 Szczecin  
cena oferty:  
Część 1 zamówienia   74 940,00 zł.  
Cześć 2 zamówienia:  40 872,00 zł  
Część 3 zamówienia:    -  
Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI 

 
1 Wydano 6 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości. 
2 Wydano 4 zaświadczenia o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych. 
3 Wydano 19 decyzji na usunięcie drzew. 
4 W związku z postanowieniem Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Szczecinie 

tj. wyłączeniu Burmistrza Choszczna i wyznaczeniu Wójta Gminy Stargard Szczeciński 
do prowadzenia postępowania w przedmiocie ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu 
podziału dwóch nieruchomości w gminie Choszczno, wszczęto procedurę wyłonienia  
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     rzeczoznawcy majątkowego celem określenia wartości nieruchomości dla potrzeb  
     ustalenia  w/w opłaty. 

W dniu 10.12.2015 r. dokonano wyboru wykonawcy zleconych prac. Najkorzystniejsza 
oferta została złożona przez firmę AKR – Bożena Stramek z siedzibą w Stargardzie 
Szczecińskim przy ul. Gombrowicza 39, – cena 859,77 zł. 

5 W dniu 17.12.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 7578/2015 stanowiącą umowę 
sprzedaży na rzecz Gminy Stargard Szczeciński nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej oznaczonej w ewidencji jako działka nr 369/1 o powierzchni 0,0271 ha, i 
działka nr 369/2 o pow. 0,0601 ha, położonych w obrębie Grzędzice, gmina Stargard 
Szczeciński z przeznaczeniem na poszerzenie dróg oznaczonych numerami działek 377 
i 371/15. Cena sprzedaży nieruchomości – brutto 1,00 zł. 

6 W dniu 17.12.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 7585/2015 stanowiącą umowę 
przekazania na rzecz Gminy Stargard Szczeciński nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej oznaczonej w ewidencji jako działka nr 227/33 o powierzchni 0,0463 ha, 
położonej w obrębie Żarowo gmina Stargard Szczeciński z przeznaczeniem na 
poszerzenie drogi oznaczonej numerem działki 243. Przekazanie nieruchomości 
nieodpłatne, w trybie art. 9021 kodeksu cywilnego. 

7 W dniu 15.12.2015 r. przeprowadzono II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej w ewidencji jako działka nr 148/15 
o powierzchni 0,1276 ha, położnej w obrębie Grabowo. Cena wywoławcza – 25 520,00 zł. 
Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 25 800,00 zł.  

8 W dniu 16.12.2015 r. przeprowadzono II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji jako działka nr 371/6 
o powierzchni 0,1160 ha, położnej w obrębie Grzędzice. Cena wywoławcza – 
46 695,00 zł. Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 47 165,00 zł.  

9 W dniu 17.12.2015 r. przeprowadzono II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji jako działka nr 367/12 
o powierzchni 0,1064 ha, położnej w obrębie Grzędzice. Cena wywoławcza – 
42 818,00 zł. Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 43 250,00 zł.  

10 W dniu 22.12.2015 r. przeprowadzono II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji jako działka nr 223/9 
o powierzchni 0,2166 ha, położnej w obrębie Pęzino. Cena wywoławcza – 23 348,00 zł. 
Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 23 600,00 zł.  

11 W dniu 22.12.2015 r. przeprowadzono koleiny III przetarg ustny nieograniczony na 
sprzedaż nieruchomości rolnej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji jako działka 
nr 13/3 o powierzchni 1,25 ha, położnej w obrębie Pęzino. Cena wywoławcza – 
40 000,00 zł. Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 40 400,00 zł.  

Ad.14  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował radnych o pismach, które 
wpłynęły do biura rady od ostatniej sesji, a mianowicie : 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, a uchwała Nr XXVIII.332.S.2015 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 16 grudnia 2015 r. w 
sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XII/74/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński z 
dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLII/349/14 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 31 października 2014 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 
żyta do celów wymiaru podatku rolnego i tutaj przewodniczący odczytał uzasadnienie do w/w 
uchwały . 
Do   uchwały i przedstawionych zarzutów powodujących stwierdzenie nieważności uchwały 
odniósł się obecny na obradach sesji radca prawny Roman Janił informując, że  
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przygotowane przez niego wystąpienie nie zostało wysłane, a zarzuty Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  mieściły się w dwóch aspektach jeden dotyczył kwestii związanej z  
wejściem w życie podjętej uchwały , a drugi czy taka uchwała uchylająca była potrzebna i 
przedstawił co zwierało wystąpienie. Według oceny radcy prawnego, uchwała powinna być 
podjęta w takiej treści jakiej została przygotowana i taki zapis był zaakceptowany. 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy powiedział, że z pokorą przyjął wynik Orzeczenia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej  , aby się nie „ boksować” bez powodu  zwrócono nam 
uwagę i to przyjąłem- dodał wójt.  
Radny Józef Tracz zapytał się dlaczego, ze strony ramienia gminy nikt nie był na 
wyznaczonym  posiedzeniu Kolegium  Regionalnej Izby Obrachunkowej i nie  bronił strony 
gminy.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że zgodnie z praktyką stosowaną w gminach rzadko kiedykolwiek ktoś 
uczestniczy w takich rozstrzygnięciach, bo już wtedy uważałem dodał wójt gminy, że nie 
będziemy walczyć, bo to by nic nie zmieniło ponieważ jest ustalona cena podatku. 
- pismo Rady Sołeckiej wsi Skalin przeciwko temu co dzieje się ze zbiórką odpadów 
komunalnych,  poparte 78 podpisami mieszkańców wsi.  

Przewodniczący rady zaznaczył, że sprawa wywozu odpadów komunalnych była dyskutowana .  
Wójt Gminy poinformował ,że w tej miejscowości odbyło się jedno z pierwszych spotkań 
dotyczących wywozu odpadów komunalnych i zdaniem wójta było to spotkanie spokojne i 
rzeczowe i nie rozumie skąd  to pismo. Poinformował wójt o zaległościach w opłatach 
mieszkańców Skalina, które wynoszą powyżej 24 tys zł i tutaj wójt przypomniał, że nie powstał 
bałagan organizacyjny, śmieci były wywożone na czas natomiast z windykacją były problemy, bo 
gmina nie mogła ściągać tych zaległości, a obecnie jak najszybciej mają być ściągnięte zaległości 
przez Związek. Dla informacji wójt podał, że na 30.11.2015 zobowiązania gminy wobec Związku 
wynosiły 3 105 000  zł , a zalegamy z opłatami do Związku na kwotę 480 600 zł i to wynosi 
16,28 % , natomiast w całym Związku do którego należy 17 gmin zaległości  wynoszą około  
11-12 %.  
Radny Józef Tracz powiedział ,że należy doprecyzować informację na temat sprzedaży 
pojemników, bo obecnie Remondis nie wygrał przetargu i czy w związku z tym  będzie dalej 
sprzedawał , czy się nie wycofa i wtedy mieszkańcy będą musieli sami szukać . 
Wójt Gminy odpowiedział, że na pewno będzie Remondis pojemniki sprzedawał.  
Kolejno wójt przedstawił obecną sytuację w Związku po rozstrzygnięciu przetargu na korzyść 
spółki Związku gdzie od przetargu odwołał się Remondis. Wójt poinformował ,że z Remondisem 
została zawarta umowa na podstawie negocjacji  przez Zarząd Związku na wywożenie odpadów 
komunalnych przez pierwsze trzy miesiące nowego roku po cenach takich jak w dokumentach 
przetargowych  czyli za wywóz  1 tony odpadów zmieszanych cena wynosi 521.50 zł natomiast 
za selektywne  927 zł i wójt dodał, iż są to stawki jakie zostały zgłoszone do przetargu i są niższe. 
Radna Więcek Sylwia zapytała o pojemniki 120 l i 1100 l  dla mieszkańców bloków 
wielorodzinnych, bo jest brak takiej informacji . 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy powiedział, że przedstawił tą sprawę na Walnym 
Zgromadzeniu i Zarząd i inni członkowie Walnego Zgromadzenia trochę zmiękczyli swoje 
stanowisko co do punktu regulaminu o pojemnikach 1100 l, tam gdzie jest możliwość fizyczna 
można stawiać pojemniki 120 l i do tego się skłaniają dodał wójt, ale wszystko musi być 
formalnie przeprowadzone i w tej sprawie musi być informacja na piśmie. 
Radny Józef Tracz powiedział, że mieszkańcy bloków wielorodzinnych praktycznie nie mogą 
kupować innych pojemników niż obecnie stoją.  Zgodnie z przepisami  w budynkach 
wielorodzinnych potrzebne są duże pojemniki, a kiedy zakupią małe pojemniki to będzie problem 
z wywożeniem śmieci i sprawa kosztów, bo może być tak, że  kiedy kupią jedna, a potem drugi.  
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Jest tu niejasność przekazu powiedział radny, bo mogą tą informację mieszkańcy interpretować 
źle i kupić niewłaściwe pojemniki. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że dotyczy takich osób gdzie jest możliwość przechowywania tych 
pojemników 120 i dodał ,że wszystko musi się wyjaśnić  i dlatego jest przerwa w sprzedawaniu 
pojemników. 
Radna Sylwia Więcek powiedziała, że jej prośba jest taka, aby przekazać dla mieszkańców tych 
bloków taką informację. 
Radny Józef Tracz zwrócił uwagę na wysokość kosztów, które poniesie firma w przypadku 
wywozu  jednego pojemnika dużego, a ośmiu pojemników mniejszych.  
Radny Jarosław Kornet zapytał  w przeciągu jakiego czasu Związek zakłada przeprowadzenie 
windykacji tj. spłacenie zadłużenia  jak również złożenie przez wszystkich mieszkańców  
deklaracji , aby zejść do poziomu 2-3 %. Kiedy spłacimy długi i wyjdziemy z tego zadłużenia – 
dodał radny.                                                                                                                                                                                                                         
Wójt Gminy odpowiedział , że jeżeli chodzi o windykację to była rozmowa na ten temat na 
Walnym Zgromadzeniu że w przeciągu 4 miesięcy następnego roku według deklaracji 
urzędników  na Zarządzie, iż wszyscy którzy nie płacą jak również Ci co nie złożyli deklaracji 
lub złożyli złe zostaną zweryfikowani. Według wstępnych wyliczeń dodał wójt  wynika, że  
gdyby w przeciągu 1 roku  wywoziła Firma , która wygra prxtarg jest realna szansa ,że zadłużenie 
Związku  do końca roku wyniósłby 500-600 tys.  zł.  
Radny Jarosław Kornet powiedział o konieczności zweryfikowania  właścicieli nieruchomości, 
którzy nie złożyli deklaracji bo zdaniem radnego nie powinno to stanowić problem, co do osób 
zamieszkałych zawartych w deklaracjach.      
Wójt Gminy odpowiedział ,że jest założona taka kontrola z udziałem przedstawiciela Związku,  
sołtysa i pracownika urzędu jak również dodał wójt, że liczy na pomoc radnych. 
Radny Mariusz Klewin zwrócił uwagę, że stawki nowe miały obowiązywać przez pół roku, a z 
wypowiedzi wójta wynika to, że będą obowiązywały do końca roku i nie będzie ich obniżenia. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że zdecydowano się  na pół roku dlatego ponieważ brano pod uwagę 
zmianę metody naliczania stawek tj. znalezienia sposobu bardziej czytelnego na naliczanie opłat.  
Radny Mariusz Sikorski zapytał  czy był konkretny  pomysł, bo chodzą słuchy   na wybranie 
nowej metody  np. od zużycia wody . 
Wójt Gminy odpowiedział, że były tylko rozmowy, ale nie ma żadnej konkretnej propozycji 
pokrytej wyliczeniami. 
Radny Józef Tracz zabierając głos przypomniał o metodzie obowiązującej w gminie odnośnie 
naliczenia opłat za wywóz odpadów i jest to metoda od liczby osób zamieszkałych w danej 
rodzinie i metodzie od gospodarstwa domowego  w mieście Stargard. Zmiana metody na inny 
sposób to byłoby przeciw społeczeństwu, bo to znowu byłyby  koszty. Trzeba podkreślić 
powiedział radny, że Związek Gmin Dolnej Odry  podniósł stawki, pozbywa się płacenia 
dzierżawy za kosze zmuszając mieszkańców  do zakupu pojemników, przetarg który się odbył 
jest dla nas korzystniejszy i świadczy o tym, że spłacimy dosyć szybko zadłużenie i będzie to 
miało wpływ na obniżenie stawek.        
Wójt Gminy powiedział, że jego zdaniem najbardziej sprawiedliwa i czytelna metoda to od 
osoby. 
Głos zabrał sołtys sołectwa Kiczarowo Pan Zygmunt Stępień i powiedział o podwyżce opłat za 
wywóz nieczystości  i dodał ,że jest to znaczna podwyżka  i odniósł się do zaległości Związku  
zaznaczając, że system obowiązujący jest nieszczelny, iż mało się robi aby  ściągnąć zaległości . 
Należy największy nacisk położyć na ściągnięcie zaległości powiedział sołtys i jako przykład 
podał  gminę Suchań, gdzie mieszkańcy płacą dużo mniej za wywóz nieczystości.  Wójt jako 
przedstawiciel w Związku dodał sołtys powinien bardziej walczyć.  
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Wójt Gminy odnosząc się do wypowiedzi sołtysa powiedział, że została wymieniona gmina 
Suchań i wyjaśnił dlaczego w gminie Stargard wozi Remondis , a nie MPGK Stargard ponieważ 
nie startuje do żadnego przetargu. Związek podzielił teren na cztery sektory do przetargu i nie 
zgłosił się MPGK Stargard, ani Choszczno.  
Radny Jarosław Kornet powiedział, że ma uwagę o której mówił na komisji, bo jeżeli firma ma 
płacone  od tony, to należałoby kontrolować ile ton zostało  dostarczonych na wysypisko . 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy, czy było to kontrolowane na wadze w 
Remondisie przez Związek , natomiast posiadamy wiedzę ile śmieci wywożonych jest z  
poszczególnych gmin. 
Radny Mariusz Sikorski przypomniał wójtowi o opracowaniu zestawienia na temat Związku. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że takie zestawienie zostanie opracowane. 
Przewodniczący rady przedstawił kolejno dwa pisma Komitetu Protestacyjnego Mieszkańców 
Miejscowości Golina i udzielone odpowiedzi Wójta na te pisma.          
Przystąpiono do realizacji pkt 13  
Radni otrzymali na piśmie informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez gminę w 
okresie międzysesyjnym 
Wójt Gminy dopowiedział, że miesiąc  grudzień był bardzo pracowitym miesiącem ponieważ 
odbywały się zebrania wiejskie związane z wywozem nieczystości, były kiermasze i spotkania 
wigilijne. 
Radny Mariusz Sikorski odnosząc się do informacji zwrócił się z pytaniem dotyczącym  
sprzedaży na rzecz gminy działki położonej w obrębie Grzędzice  z przeznaczeniem na 
poszerzenie drogi – której to drogi dotyczy?                                                                    
Zastępca Wójta Jerzy Makowski wyjaśnił, że jest to droga za firmą  Wagi Pomorskie w 
Grzędzicach . 
Ad.15 
Brak interpelacji 
Ad. 16 i 17  
Radna Sylwia Więcek powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu wyjazdowym komisji gospodarki 
mienia komunalnego i budżetu w teren między innymi  w  miejscowości Lubowo, członkowie 
komisji zapoznali się z drogą gminną, która przebiega przez prywatną działkę mieszkańca i w tej 
sprawie miała komisja zapoznać się ze stanowiskiem urzędu, gdzie tą sprawą zajmuje się referat 
gospodarki nieruchomościami i rolnictwa i tutaj radna wznowiła prośbę  o przygotowanie takiej 
informacji dla komisji . 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski  wyjaśnił jakiego  to zdarzenia dotyczy i kto jest właścicielem 
tej działki przez którą przebiega droga gminna, jakie były podejmowane działania przez 5 
geodetów i na żadną propozycję  właściciel nie wyraził zgodę i nie podpisał umowy. Po ostatniej 
wizycie tego właściciela w gminie w miesiącu grudniu  Gmina zleciła wznowienie granic 
po przeciwnej stronie drogi właściciela działki, którego konflikt dotyczy. Sprawa toczy się od 
2005 roku było 5 geodetów i nie ma końca sprawy - dodał wójt.  
Wójt poinformował,  że taką informację dla komisji przygotuje.   
Radny Mariusz Sikorski  w związku ze zmianą w dniu wczorajszym  przez Sejm przepisów  
ustawy oświatowej radny zapytał, czy moglibyśmy oczekiwać wszelkiej prognozy jak będzie 
wyglądać  przyszły rok szkolny w naszej gminie, bo nie będzie obowiązku szkolnego dla 
sześciolatków. 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że to jest wszystko bardzo świeże i taką 
informację przygotuje. 
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Ad.18 
Przewodniczący Rady  Gminy Edward Kosmal poinformował o terminie zwołania następnej sesji  
i terminach posiedzeń komisji, a mianowicie : 
- XIV sesja Rady Gminy Stargard w dniu 29 stycznia 2016 r. godz. 10 00 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 25 stycznia 2016 r. godz. 8 30  
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 26 stycznia 2016 r. godz. 8 30 
- komisja rewizyjna dnia 27 stycznia 2016 r. godz. 800 

Ad.19 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował 
wszystkim za udział i o godz. 1240 zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński. 
 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                                               Edward Kosmal  
 
Protokołowała: 
Z. Stoczkowska   
 

  


